
Deveti sastanak Grupe Srbija–Nato za reformu odbrane, na ko-
me su analizirane dosada{we aktivnosti realizovane u okviru Grupe,
ali i postignuti rezultati i problemi koji se javqaju u radu radnih
stolova, odr`an je 12. aprila u Palati Federacije. Kao {to je to bi-
lo uobi~ajeno i na prethodnim sastancima, novinarima su se obrati-
li kopredsedavaju}i –  pomo}nik ministra odbrane za politiku odbra-
ne Sne`ana Samarxi}-Markovi} i direktor Direkcije za planirawe
Natoa Frank Boland. 
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AKTUELNO

VOJNI POSMATRA^I 
KOD MINISTRA ODBRANE
Ministar odbrane Zoran Stankovi} primio je 20. aprila

oficire Vojske Srbije koji odlaze u mirovne misije UN u Liberi-
ji i na Obali Slonova~e. Budu}i vojni posmatra~i, majori Sa{a
Milutinovi}, Dragan Peji} i Dragan Selimovi}, obavqa}e du-
`nosti u okviru misije UNOCI na Obali Slonova~e, a kapetan
prve klase Dejan Vujaklija i kapetan Damir Jeina u misiji UNMIL
u Liberiji.

U susretu s ministrom, oficiri su ocenili da su prethodne
pripreme, sprovedene u Centru za mirovne operacije G[ VS, bi-
le dobre i da su spremni za svoje nove du`nosti. 

– Va`no je da su pripreme bile kvalitetne i da ste osposo-
bqeni za zadatke koje }ete obavqati, te da postoji odgovaraju}e
materijalno zbriwavawe vas i va{ih porodica koje ostaju ovde.
Ne sumwam da }ete vaqano predstavqati svoju zemqu – rekao je
tom prilikom ministar Stankovi}. A. P.

KOMANDANT NATO [KOLE U OBERAMERGAUU 
U POSETI MINISTARSTVU ODBRANE
Komandant Nato {kole u Oberamergauu pukovnik Xejms Ta-

bak posetio je 26. aprila Ministarstvo odbrane Srbije, gde ga je
primila pomo}nik ministra odbrane za politiku odbrane Sne`a-
na Samarxi}-Markovi}.

- Vi{e od stotinu na{ih oficira bilo je na usavr{avawu u
va{oj {koli, odakle su do{li sa korisnim idejama potrebnim za

sredwi nivo menaxmenta. Za nas je zna~ajno i to da su pored no-
vih saznawa, iz {kole poneli i mre`u poznanstava, rekla je izme-
|u ostalog Samarxi}-Markovi}.

Nakon razgovora u Sektoru za politiku odbrane, pukovnik
Tabak  sreo se sa predstavnicima uprava za kadrove, {kolstvo i
obuku i doktrinu, kao i Centra za obuku kadrova ABHO.  S. \.

S A S T A N A K  G R U P E  S R B I J A –

ODBRFORMIRANA
250. RAKETNA
BRIGADA PVO
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Na vojnom aerodromu u Batajnici, 26. aprila, odr`ana je sve~anost 
povodom formirawa 250. raketne brigade Vojske Srbije i uru~ewa
vojne zastave toj jedinici. Sve~anosti su prisustvovale brojne viso-
ke zvanice sa predsednikom Srbije Borisom Tadi}em na ~elu. Pris-
ustvovali su na~elnik G[ VS general-potpukovnik Zdravko Pono{, iza-

slanik ministra odbrane Zvonko Obradovi}, strani izaslanici odbra-
ne, akreditovani u na{oj zemqi i drugi gosti. Tokom sve~anosti kojom je
rukovodio komandant Vazduhoplovstva i PVO general-major Dragan Ka-
tani}, predsednik Tadi} je vojnu zastavu uru~io komandantu nove jedinice
pukovniku Miodragu Gordi}u.

U svom sastavu jedinica i daqe ima PVO sistem neva, ali su sada u
wenom sastavu i divizioni naoru`ani PVO sistemom kub, ~ime je pod jed-
nu komandu sabrana vatrena mo} kojom raspola`u sve jedinice PVO na
teritoriji Srbije. 

– Objediwavawem dosada{we ~etiri jedinice ranga puk– brigada u
jednu, realizujemo na{e opredeqewe da zadr`imo i oja~amo borbeni deo
vojske na ra~un komandnih sastava. U VS imamo ogromno akumulirano is-
kustvo PVO jedinica, ukqu~uju}i i ratno. Ne mo`emo biti zadovoqni teh-
nolo{kim nivoom sredstava kojima su na{e jedinice PVO opremqene. To,
me|utim, mo`e biti promeweno vrlo brzo, kada se izna|u materijalna
sredstva za to, ali znawe i iskustvo koje su pripadnici jedinica PVO
ugradili u sada{wu 250. raketnu brigadu moramo da sa~uvamo, jer ono
nema cenu – istakao je u svom obra}awu na sve~anosti general Pono{.

General Pono{ je dodao i da }e organizacijske promene u Vojsci bi-
ti privedene kraju ve} do sredine godine. Brzim promenama u{te|ena su
znatna finansijska sredstva. Sada VS ima mawi broj brigada, ali te je-
dinice imaju poja~an stepen borbene gotovosti i neke od wih su brojnije i
mo}nije od nekih armija zemaqa u na{em delu sveta. Po re~ima na~elni-



Gospo|a Markovi} je najavila da je finalnu varijantu Prezenta-
cionog dokumenta Ministarstvo odbrane prosledilo Ministarstvu
spoqnih poslova i da o~ekuje da }e ga za {to skorije vreme verifiko-
vati i Vlada.

Komentari{u}i to {to Prezentacioni dokument jo{ nije usvojen,
Frank Boland je rekao da od same Srbije zavisi koliko }e da iskori-
sti mogu}nosti koje joj se nude sa ~lanstvom u Programu Partnerstvo
za mir, a one su brojne. S. S.
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PRVA REGIONALNA KONFERENCIJA
NA^ELNIKA GENERAL[TABOVA
Prva balkanska regionalna konferencija na~elnika gene-

ral{tabova o „Unapre|ewu saradwe i bezbednosti u regionu“
odr`ana je 18. aprila u Solunu, uz u~e{}e na~elnika general{ta-
bova 10 zemaqa, Albanije, BiH, Bugarske, Crne Gore, Gr~ke, Hr-
vatske, Makedonije, Rumunije, Srbije i Turske. 

Na~elnik General{taba Vojske Srbije general-potpukovnik
Zdravko Pono{ rekao je na konferenciji da postoje}a povoqna
politi~ka klima me|u zemqama regiona omogu}ava da se unapredi
i vojna saradwa, kao zna~ajna mera pove}awa poverewa i bez-
bednosti u regionu. „Racionalno zajedni~ko kori{}ewe raspolo-
`ivih vojnih kapaciteta za obuku i obrazovawe jeste kvalitetan
mehanizam ne samo za ja~awe mera poverewa ve} i za izgradwu
interoperabilnosti me|u oru`anim snagama regiona“, rekao je
general Pono{. 

Otvaraju}i konferenciju, ministar nacionalne odbrane Gr~-
ke Evangelos Meimarakis rekao je da je bezbednost Evrope pove-
zana sa bezbedno{}u Balkana i da taj region treba da u`iva po-
sebnu pa`wu. On je podsetio da Gr~ka ima Nacionalni plan za
obnovu Balkana, na ~ijoj implementaciji se intenzivno radi. Mei-
marakis je naglasio da je na Balkanu „logika sukoba smawena, ma-
da nije potpuno prevazi|ena“, o ~emu govori „i nepronala`ewe
jasnog re{ewa za Kosmet“. 

Na~elnik General{taba Gr~ke admiral Panagiotos Hinofo-
tis rekao je da ciq konferencije nije  da zameni ve} postoje}e re-
gionalne inicijative, ve} da doprinese radu postoje}ih regional-
nih tela za saradwu u oblasti bezbednosti. 

Pored na~elnika general{tabova zemaqa Balkana, konfe-
renciji su prisustvovali i komandant Zdru`enih evropskih snaga
Natoa u Napuqu admiral Hari Urlih i predsedavaju}i Vojnog ko-
miteta EU general Anri Bente`ea. 

Na konferenciji je dogovoreno da se ta inicijativa usposta-
vi kao redovna godi{wa konferencija na~elnika general{tabova
zemaqa u regionu. 

REGIONALNI SASTANAK O KONTROLI 
NAORU@AWA U SOFIJI
Pomo}nik ministra odbrane Sne`ana Samarxi}-Markovi}

u~estvovala je u radu Regionalnog centra za sprovo|ewe me|una-
rodnih sporazuma o kontroli naoru`awa (RACVIAC), koji je sredi-
nom aprila u Sofiji razmatrao budu}e aktivnosti te regionalne
inicijative.

Dogovoreno je da se kona~ne konsultacije obave krajem maja,
na  vanrednom sastanaku Savetodavne grupe RACVIACA, izjavila je
Samarxi}-Markovi} agenciji Tanjug. 
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ka G[, od jula }e prioritet VS biti na realizaciji borbene obuke. Faze
koje slede u transformaciji srpskih oru`anih snaga jesu modernizacija,
profesionalizacija i socijalna reforma, i sa wihovim sprovo|ewem ne
mo`e da se ~eka. 

Govore}i pripadnicima novoformirane brigade PVO, predsednik
Boris Tadi} je naglasio da }e 26. april biti zna~ajan dan u poluvekovnoj
istoriji raketnih jedinica ove dr`ave. 

– Na{a vojska bi}e organizovana u mawi broj komandi brigadnog
ranga. Zaokru`eni bataqoni i divizioni predstavqa}e wene osnovne
sastave, spremne za upotrebu u skladu sa zakonskim i doktrinarnim doku-
mentima. Za samo godinu dana, uz dinami~an rad i napore srpska vojska
mewa svoju nasle|enu strukturu. Sr` transformacije jeste stvarawe je-
dinica koje imaju realnu snagu i realno brojno stawe. U wima }e se sa-
brati ono {to je od naoru`awa i tehnike najmodernije i najispravnije, a
od qudi najboqe i najperspektivnije. Ne}emo gomilati tenkove i topove s
kojima ne bi imao ko da upravqa i da rukuje, da bi opstala glomazna or-
ganizacija prisutna samo na papiru ili u glavama qudi zarobqenih u
vremenu bipolarnog sveta. Naprotiv, transformacijom idemo u susret
vojnoj organizaciji u kojoj }e se ta~no znati koliko imamo vojnika i is-
pravnih sredstava na raspolagawu. To }e biti pouzdan zalog za bezbed-
nost u svim izazovima i rizicima koji prete dr`avi Srbiji, ali i pouzda-
nog partnerstva u me|unarodnim misijama, u okviru kojih }e delovati i
srpska vojska – rekao je predsednik Tadi}. 

– Raketa{i, ~uvajte va{u slavnu tradiciju i u novoj raketnoj brigadi.
Radite na borbenoj integraciji oba raketna sistema koja imate. Znam da
dok va{ stroj postoji da }e i srpsko nebo biti bezbedno – poru~io je na
kraju  pripadnicima 250. raketne brigade PVO predsednik Tadi}.

A. ANTI]


